



## Francisco J. Chacón Hernández

### **Ambassador of the Republic of Costa Rica in the United Arab Emirates**

Born in San José, Costa Rica on July 8<sup>th</sup>, 1967. Studied at the Costa Rican University General Studies in Collective Communication Sciences. Then he did his bachelor degree in International Relations at the Autonomous University of Central America in San José, Costa Rica. He obtained his Master of Arts degree in International Politics at the University of Paris IX in Brussels, Belgium.

He has been the Chief of Cabinet to the Deputy Foreign and Worship Minister, Professor of International Relations, Stage at the European Parliament/Office of Dr. Otto von Habsburg, Minister-Counsellor of the Permanent Mission of Costa Rica to the Organization of America States, at the Embassy of Costa Rica to the Kingdom of Belgium, at the Embassy of Costa Rica to the Grand Duchy of Luxembourg, and at the Mission of Costa Rica to the European Union. He has been Co-chairman of the Biregional Coordination and Cooperation Mechanism European Union-Latin American and the Caribbean on anti-drugs traffic policy. He was member of the Political Dialogue negotiations team/Association Agreement between the European Union and Central America. He was Minister- Counsellor and Consul-General at the Embassy of Costa

Rica in Canada, for a period of time he was Charge des Affairs a.i. at this Embassy. Since 2016 he has been honored to be Ambassador in Special Mission to the Gulf Cooperation Council States. Before being appointed he was the Deputy Director-



General of Foreign Policy at the Foreign and Worship Ministry. Since June 2017 he has been appointed as Ambassador Extraordinary and Plenipotentiary to the United Arab Emirates.

The Ambassador speaks fluent English and French; Spanish being his mother tongue. He enjoys reading politics and social books also he enjoys doing charitable work. He is very interested in cancer research and cancer relieve projects. His hobbies are swimming and watching football.

فرانسيسكو خ. شاكون إيرناتديس  
سفير جمهورية كوستاريكا  
في دولة الإمارات العربية المتحدة

ولد في سان خوسيه كوستاريكا في 8 يوليو 1967. ودرس في جامعة كوستاريكا دراسات عامة في علوم الاتصال المتبادل. ثم حصل على درجة البكالوريوس في العلاقات الدولية في جامعة أمريكا الوسطى المستقلة في سان خوسيه في كوستاريكا. حصل على درجة الماجستير في السياسة الدولية في جامعة باريس التاسعة في بروكسل ، بلجيكا.

شغل منصب رئيس مكتب نائب وزير الخارجية والعبادة ، وأستاذ العلاقات الدولية ، والمرحلة في البرلمان الأوروبي / مكتب الدكتور أوتو فون هابسبورغ ، الوزير المستشار للبعثة الدائمة لكوستاريكا لدى منظمة الدول الأمريكية ، في سفارة كوستاريكا إلى مملكة بلجيكا ، في سفارة كوستاريكا لدى دوقية لوكسمبورغ الكبرى ، وفي بعثة كوستاريكا لدى الاتحاد الأوروبي. وقد عمل كرئيس لآلية التنسيق والتعاون الإقليمية بين الاتحاد الأوروبي وأمريكا اللاتينية ومنطقة البحر الكاريبي بشأن سياسة مكافحة المخدرات. كان عضواً في فريق / مفاوضات الشراكة للحوار السياسي بين الاتحاد الأوروبي وأمريكا الوسطى. وكان وزير مستشار وقنصل عام في سفارة كوستاريكا في كندا ، لفترة من الزمن كان قائم بالأعمال المقت في تلك السفارة. منذ عام 2016 ، تم تكريمه ليكون سفيراً في البعثة الخاصة لدول مجلس التعاون الخليجي. قبل تعيينه كان نائب المدير العام للسياسة الخارجية في وزارة الخارجية والعبادة. منذ يونيو 2017 ، تم تعيينه سفيراً فوق العادة ومفوضاً لدى دولة الإمارات العربية المتحدة.

**EMBASSY OF THE REPUBLIC OF COSTA  
RICA  
TO THE UNITED ARAB EMIRATES**



**سفارة جمهورية كوستاريكا لدى دولة الإمارات  
العربية المتحدة**

يتحدث السفير الإنجليزية والفرنسية بطلاقة ؛ الإسبانية كونها لغته الأم. ويتمتع بقراءة السياسة والكتب الاجتماعية ، كما يستمتع بالعمل الخيري. وهو مهتم جدا في أبحاث السرطان ومشروعات التخفيف من السرطان. هواياته السباحة ومشاهدة كرة القدم.